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Protokół Nr 6/19 

 

z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji  

w dniu   26  czerwca   2019 r. 

 Posiedzenie komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki  

w godzinach od 13:00 do  15:00. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1) członkowie komisji, zgodnie z  załączoną listą obecności, 

2) pan Krzysztof Jaworski - Burmistrz Trzcianki, 

3) pan Mariusz Rozpłoch- Komendant Straży Miejskiej. 

 

 

Ad 1) Przewodniczył Komisji radny Pan Wiesław Natkaniec, który  przywitał 

wszystkich uczestniczących w posiedzeniu. Następnie przedstawił porządek 

posiedzenia, jak poniżej: 

 

Porządek posiedzenia: 

1.Otwarcie posiedzenia.   

2.Przyjęcie protokołu : Nr 5/19 z 29.05.2019 r.   

3.Funkcjonowanie monitoringu miejskiego. 

4.Opracowanie planu pracy komisji na II półrocze 2019 r. 

5.Analiza materiałów na sesje Rady Miejskiej Trzcianki. 

6.Sprawy wniesione do komisji 

7.Wnioski komisji. 

8.Zamknięcie posiedzenia. 

 

Porządek posiedzenia przyjęto przez aklamację. 

 

Ad 2) Przyjęcie protokołu : Nr 5/19 z 29.05.2019 r.   

Protokół Nr 5/19 z 29.05.2019 r. został przyjęty  w głosowaniu: za-5, przeciw- 0, 

 wstrzymało się -0 

Ad 3)  Funkcjonowanie monitoringu miejskiego. 

 Pan M. Rozpłoch wyjaśnił, jeśli chodzi o kamery to  jest 11 kamer, w tym:  8 

kamer jest na ul. Kościuszki, 1 przy ul. Mochnackiego i 3 kamery w parku 1 Maja  ( 1 

kamera obrotowa i 2 kamery stałe) oraz 4 kamery zamontowane są w parku ryb 

słodkowodnych nad jeziorem Sarcz ( tzw. kamery pułapki), które pilnują różnych 

obiektów użyteczności  publicznej. Jeśli mówimy o monitoringu stacjonarnym na ul. 

Kościuszki, to wprowadzone  zostały podczas prowadzenia inwestycji. Zostały tak 

rozmieszczone, potem drzewa urosły i do końca dzisiaj nie spełniają  swojej funkcji. 
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Kamery są użyteczne ponieważ w wielu sprawach są pomocne np. przy wykrywaniu 

przestępstw dla policji. Podobna sytuacja jest w Parku 1Maja dwie kamery stacjonarne  

i 1 kamera obrotowa, która może zawsze uchwycić pewne zdarzenia. Obecnie jest tak, 

jak coś się wydarzy to te  nagrania z kamer są szczegółowo przeglądane pod kątem 

danego zdarzenia. Nagrania są  przechowywane przez okres 25 dni. Kamery obrotowe 

mają sens jeśli jest operator. Dalej dodał, w jego ocenie kamera obrotowa powinna 

mieć więcej operatorów do obsługi,  co najmniej 5 osób do obsługi. Od dwóch lat  jest 

inna możliwość, do tej pory obsługę kamer jeśli chodzi o przestrzeń publiczną mogła 

robić straż miejska i straż graniczna, obecnie taką możliwość ma  samorząd gminny 

nie jako straż miejska może  wyposażyć tereny publiczne w kamery ( monitoring). Do 

tej pory jak gmina chciała mieć monitoring musiała zatrudniać straż miejską a w tej 

chwili może to być jakaś osoba fizyczna, oczywiście musi być przeszkolona a strażnicy 

mogą być wykorzystywani do tych działań nazwijmy „służbowych”. Należy stwierdzić, 

że obsługa kamer jest czasochłonna. Najprawdopodobniej będą  zamontowane  też 

kamery na Pl. Pocztowym po zakończeniu inwestycji. Dalej wyjaśnił obsługę kamer  i 

zasadę  funkcjonowania  takiej  kamery. Jego zdaniem skuteczność działania  kamery 

mobilnej jest ograniczona, one powinny być montowane w miejscach newralgicznych 

gdzie nie ma możliwości zamontowania normalnego monitoringu. Skuteczniejszy jest 

monitoring stacjonarny, w naszym systemie w którym pracujemy, kamery stacjonarne 

rejestrują jakiś obszar i wtedy można odtworzyć  daną sytuację. 

 Radny W. Natkaniec dodał, czy są jakieś miejsca niebezpieczne, gdzie powinna 

być zamontowana taka kamera. Według statystyki czy są takie miejsca  gdzie coś się 

dzieje, które wymagało by zainstalowania kamery. 

 Pan M. Rozpłoch wyjaśnił, wskazane są kamery tam gdzie jest największe 

skupisko ludzi. Dalej dodał, jeśli chodzi o takie miejsca, to najbardziej newralgiczne 

miejsca, to ul. Kościuszki, Pl. Pocztowy, na pewno są miejsca na terenach spółdzielni 

mieszkaniowej ale to trzeba by było zapytać ich. Kamery postawimy ale trzeba wziąć 

pod uwagę to, że należy je obsłużyć,  potrzebni  są ludzie do obsługi. 

 Radny W. Natkaniec dodał, jeśli jest problem, że jest za mało kamer, to piszemy 

wniosek aby było więcej kamer, jeśli są za słabe, to piszemy aby były lepsze, jeśli nie 

widać, że trzeba coś przyciąć aby zmienić usytuowanie takiej kamery, to wypłynie 

również wniosek z naszej komisji aby to zrobić. 

  Pan M. Rozpłoch dodał, z Policją przygotują symulacje  aby określić gdzie jakie 

zmiany są  i gdzie należałoby postawić dodatkowe kamery i to zobowiązuje się zrobić 

w najbliższym czasie. Może nawet wystąpić do Policji w imieniu burmistrza ale  

musiałby mieć wniosek komisji w tej sprawie. 

   Radny W. Natkaniec dodał, my jako komisja   wystąpimy do burmistrza aby było 

takie spotkanie 

 Radny T. Tomczak zapytał, należałoby wiedzieć, jaka jest skuteczność   tego 

monitoringu  w wykrywaniu przestępstw. Z drugiej strony monitoring działa na 

mieszkańców odstraszająco, a z drugiej strony jak co nie którzy dowiedzą się o 

monitoringu to przenoszą się w miejsce, które nie jest monitorowane i to powoduje, że 

trzeba monitorować coraz więcej miejsc. Dalej dodał aby monitoring był prowadzony 

na żywo, to do obsługi musi być  5 osób. Może należałoby rozważyć  i monitorować 

na żywo  tylko w pewnych okresach np. w ciągu dnia w pewnych godzinach, nie przez 
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cały czas. Jeśli okaże się, że jest potrzeba w innych miejscach lub innych godzinach to 

należy uwzględnić to i organizacyjnie to rozwiązać, kto będzie kontrolował ten 

monitoring. Powinna być też informacja z Policji i od Straży Miejskiej, jak skuteczny 

jest ten monitoring. 

 Radny M. Walkowiak zwrócił się z zapytaniem do pana M. Rozpłocha,   

odnośnie terminalu i zbliżających się wakacji, osób spożywających alkohol, wniosków, 

które w ubiegłym roku i tym roku wpływały, czy ten region, miejsce w Trzciance, jest 

objęte specjalnym programem, większą ilością kontroli, sprawdzeń czy Straż Miejska 

podejmowała jakieś większe  działania, kroki aby to unormować. 

  Pan M. Rozpłoch wyjaśnił, podejmowali działania razem z Policją i faktycznie  

dano 5 mandatów za spożywanie alkoholu. Teren ten jest cały czas monitorowany. 

Dalej dodał, w swoich zadaniach nie mają  tylko monitorowanie ul. Kościuszki ale 

mają w swoim zakresie także działania inne jak np.  realizacje zadań z  ustawy o 

utrzymaniu czystości, kontrole posesji niezamieszkałych i wiele innych zadań. Straż 

miejska ma do kontroli nie tylko miasto  ale także całą gminę. 

Dalej dodał, jego zdaniem monitoringiem powinny zajmować się  osoby cywilne a nie 

straż miejska. 

 Radny M. Walkowiak dodał, w kontekście tej rozmowy o likwidacji straży 

miejskiej, to uważam za absurdalne, uważa, że takie wnioski powinien pan przynosić 

na piśmie, że jest was za mało i być może warto by się zastanowić o zwiększeni. Jeśli 

o zwiększenie bezpieczeństwa to monitoring tego nie załatwi, raczej zwiększenie kadry. 

Nasuwają  się wnioski: pierwszy  aby nie myśleć o likwidacji staży miejskiej, po drugie 

trzeba się zastanowić jak wam pomóc i po trzecie o rozdziale tych kompetencji, co do 

kogo należy. 

 Pan M. Rozpłoch wyjaśnił, kiedyś było nas pięciu strażników, uruchomione były 

wspólne patrole z policją i to na pewno wpływało na poprawę bezpieczeństwa,  potem 

zredukowano do trzech. Należałoby monitoring oddzielić od straży miejskiej i tym 

mogłyby zajmować się osoby cywilne a strażnicy mieli by większe możliwości  w 

wykonywaniu zadań do których są powołani. Jeśli chodzi o likwidację straży  to 

nasilenie tego tematu było w poprzedniej kadencji. 

 Radny T. Tomczak zwrócił się z zapytaniem, czy straż miejska przeprowadza 

kontrole  posesji niezamieszkałych. 

 Pan M. Rozpłoch wyjaśnił, burmistrz, wójt, prezydent zgodnie z ustawą o 

utrzymaniu czystości  jest odpowiedzialny za realizację ustawy. W myśl tej ustawy jest 

sprawdzanie deklaracji czy jest zgodne ze stanem faktycznym, do  tego mają 

zastosowanie przepisy ustawy o ochronie środowiska. 

 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu   26 czerwca  2019 r. 

wnioskowała aby Straż Miejska w porozumieniu z Policją sporządziła  wykaz 

skuteczności monitoringu w Trzciance. Komisja chce się dowiedzieć, czy obecne 

kamery dobrze działają, prosi o sporządzenie  wykazu miejsc newralgicznych w których 

mogłoby się jeszcze pojawić kamery, czy obecne usytuowanie kamer jest dobre i czy 

trzeba coś zmienić. 

Komisja zwraca się  do Staży Miejskiej   o  sporządzenie  raportu    monitoringu. 

Po uzyskaniu tych  danych,  komisja podda analizie  działanie   monitoringu. 
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Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu  26 czerwca  2019 r. 

wnioskowała o realizację wniosku z poprzednich lat tzn.  umieszczenie tablic pod 

tablicą miejscowości „miasto monitorowane”. 

 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu   26 czerwca  2019 r. 

zwróciła się bezpośrednio do komendanta Straży Miejskiej Trzcianki aby była  osoba, 

która będzie na bieżąco obserwowała  kamery monitoringu. 

 Pan M. Rozpłoch wyjaśnił, że to rozstrzygnie się po przeprowadzonej analizie. 

 

Ad 4)  Opracowanie planu pracy komisji na II półrocze 2019 r. 

Członkowie komisji w wyniku dysk krótkiej dyskusji przyjęli  następujący plan pracy 

komisji. 

Plan pracy Komisji Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji 

Lipiec 

Planowany Urlop 

Sierpień 

1. Założenia do opracowania Strategii turystycznej promocji miasta. 

2. Bezpieczeństwo w gminie, rozwój sieci monitoringu. 

3. Analiza materiałów na sesję. 

4. Sprawy wniesione do komisji. 

5. Wnioski komisji  i ich realizacja. 

Wrzesień 

1. Zasady przeprowadzania otwartego konkursu ofert dla organizacji pozarządowych 

oraz analiza  regulaminu przyznawania stypendiów sportowych.  

2. Wnioski do budżetu gminy Trzcianka na 2020 r. 

3. Analiza materiałów na sesję. 

4. Sprawy wniesione do komisji. 

5. Wnioski komisji  i ich realizacja. 

Październik 

1. Prace nad uchwałą w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2020-

2028. 

2. Analiza materiałów na sesję. 

3. Sprawy wniesione do komisji. 

4. Wnioski komisji  i ich realizacja. 



5 

Listopad 

1. Problemy komunikacyjne w Trzciance. 

2. Analiza materiałów na sesję. 

3. Sprawy wniesione do komisji. 

4. Wnioski komisji  i ich realizacja. 

Grudzień 

1. Prace nad projektem budżetu na 2020 rok. 

2. Opracowanie planu pracy komisji na I półrocze 2020 r. 

3. Analiza materiałów na sesję. 

4. Sprawy wniesione do komisji. 

5. Wnioski komisji  i ich realizacja. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu   26 czerwca  2019 r. 

przyjęła plan pracy w głosowaniu: za-5, przeciw-0, wstrzymało się- 0. 

 Ad 5) Analiza materiałów na sesje Rady Miejskiej Trzcianki. 

  Radny Wiesław Natkaniec szczegółowo omówił poszczególne materiały na 

sesję. 

Członkowie komisji analizowali następujące projekty uchwał: 

 

1.Projekt uchwały w sprawie wotum zaufania Burmistrzowi Trzcianki. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu   26 czerwca  2019 r. 

przyjęła projekt uchwały w głosowaniu:za- 2, przeciw- 0, wstrzymało się -3. 

 

2.Uchwała Nr 1/19 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Trzcianki z 11 czerwca 2019 

r. w sprawie absolutorium wraz z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Trzcianki 

dotyczącą wykonania budżetu gminy za 2018 rok. 

 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu   26 czerwca  2019 r. 

zapoznała się z uchwałą. 

 

3.Uchwała Składu Orzekającego RIO w Poznaniu w sprawie opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej Trzcianki o udzielenie Burmistrzowi Trzcianki 

absolutorium z tyt. wykonania budżetu za 2018 rok. 

 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu   26 czerwca  2019 r. 

zapoznała się z uchwałą. 
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4.Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Trzcianka za 2018 rok. 

 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu   26 czerwca  2019 r. 

zapoznała się z projektem uchwały. 

 

5.Projektu uchwały w sprawie absolutorium. 

 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu   26 czerwca  2019 r. 

przyjęła projekt uchwały w głosowaniu:za- 5, przeciw- 0, wstrzymało się -0 

 

6.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 

Trzcianka na lata 2019-2032.  

 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu   26 czerwca  2019 r. 

przyjęła projekt uchwały w głosowaniu:za- 5, przeciw- 0, wstrzymało się -0 

7.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 r. 

 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu   26 czerwca  2019 r. 

przyjęła projekt uchwały w głosowaniu:za- 5, przeciw- 0, wstrzymało się -0 

   

8.Projekt uchwały w sprawie wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu   26 czerwca  2019 r. 

przyjęła projekt uchwały w głosowaniu:za- 5, przeciw- 0, wstrzymało się -0 

 

9.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII/52/19 Rady Miejskiej Trzcianki 

z dnia 28 marca 2019 r. w sprawie planu sieci publicznych szkół podstawowych                 

w gminie Trzcianka oraz granic obwodów publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez gminę Trzcianka i inne organy. 

 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu   26 czerwca  2019 r. 

przyjęła projekt uchwały w głosowaniu:za- 5, przeciw- 0, wstrzymało się -0 

 

10.Projekt uchwały w sprawie utworzenia Oddziału Żłobkowego w Gminnym 

Przedszkolu Nr 4 oraz nadania mu statutu. 

 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu   26 czerwca  2019 r. 

przyjęła projekt uchwały w głosowaniu:za- 5, przeciw- 0, wstrzymało się -0 

 

11.Projekt uchwały w sprawie powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów 

zgłoszonych na ławników. 
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Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu   26 czerwca  2019 r. 

przyjęła projekt uchwały w głosowaniu:za- 5, przeciw- 0, wstrzymało się -0 

12.Projekt uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę. 

 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu   26 czerwca  2019 r. 

zapoznała się z projektem uchwały. 

 

13.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Trzcianki w rejonie ulic: gen. Władysława 

Sikorskiego i Kazimierza Przerwy-Tetmajera. 

 Radny T. Tomczak wyjaśnił, to jest jakby początek prac nad obwodnicą miasta, 

uszczegółowienie w związku z przebiegiem obwodnicy w studium, to jest jakby ogólny, 

a plan miejscowy obejmuje początek  tej obwodnicy, do tego są też tereny przemysłowe, 

to trzeba uporządkować. Jest to jakby rozpoczęcie konkretniejszych prac  nad 

obwodnicą. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu   26 czerwca  2019 r. 

przyjęła projekt uchwały w głosowaniu:za- 5, przeciw- 0, wstrzymało się -0 

 

Ad 6) Sprawy wniesione do komisji. 

 Radny R. Wilant  poinformował, że w niedzielę o godz. 12:00 w Białej, odbędzie 

się  prezentacja nowego sprzętu strażackiego. Zaprosił radnych  na tę prezentację. 

 

Ad 7) Wnioski komisji. 

Nie wniesiono nowych wniosków. 

Ad 8) Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, prowadzący komisję pan  Wiesław 

Natkaniec  podziękował wszystkim za aktywny  udział i zamknął  posiedzenie komisji. 

          Protokolant             Prowadzący komisję 

 Danuta Komarnicka                Wiesław Natkaniec 
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